
 

Geachte raadsleden, 

 

Hierbij bieden wij u Evaluatie Leefbaarheidsfonds 2009 – 2010  ter informatie aan. 
Wij verzoeken u hier kennis van te nemen. 
 
Aanleiding 
Voor de periode 2009-2010 is het leefbaarheidsfonds ingesteld.  
Het ging daarbij om ’stimulering van ondersteuning van incidentele lokale activiteiten en 
projecten die een bijdrage leveren aan het behoud of de verbetering van de leefbaarheid 
en of de sociale leefkwaliteit van inwoners of hun organisatie in de Gemeente 
Slochteren’. 
Aan uw raad is toegezegd om voor de zomervakantie van 2011 het leefbaarheidsfonds 
te evalueren. Direct na het bereiken van het subsidieplafond is er een enquête gedaan 
onder alle aanvragers van een bijdrage uit het leefbaarheidsfonds. De uitkomsten van 
die enquête vormen samen met een analyse van de aanvragen de basis van deze 
evaluatie.  
De leefbaarheidsverordening werd op 31 december 2010 van rechtswege ingetrokken. 
In de perspectiefwissel is aangegeven dat er behoefte is aan een leefbaarheidsfonds 
nieuwe stijl. Voor een voortzetting in welke vorm dan ook is een nieuwe verordening en 
dus een raadbesluit nodig. 
Deze evaluatie kan dienen als onderbouwing en verfijning van een nieuwe verordening. 
De evaluatie gaat niet in op aanvragen die na het bereiken van het subsidieplafond nog 
zijn ingediend  en zijn en om die reden moesten worden afgewezen.  
In het nieuwe leefbaarheidsfonds wordt ook de input verwerkt die de lopende 
gespreksronde met de dorpsverenigingen oplevert. In het tweede halfjaar zal uw raad 
een voorstel worden voorgelegd voor het nieuwe leefbaarheidsfonds waarin de 
resultaten van deze gesprekken en de bevindingen van deze evaluatie zijn verwerkt.   
 
 
Algemeen 

• In de onderzochte periode zijn 147 aanvragen ingediend waarvan er 134 zijn 
toegekend, ruim 91% werd dus gehonoreerd. Uit dit hoge aantal aanvragen 
blijkt dat er behoefte was aan het fonds en uit het relatief hoge aantal 
toekenningen kan worden afgeleid dat het fonds ook toegankelijk was voor de 
juiste initiatieven. 

• In totaal is er ruim € 209.000 uitgekeerd, waarvan ca. € 88.000 in 2009. Het is 
duidelijk dat de mensen het fonds steeds beter hebben weten te vinden. De 
overschrijding van  € 9.000 houdt verband met het onverwacht snelle bereiken 
van het subsidieplafond, waardoor reeds ingediende aanvragen van aanvragers 
die dit nog niet konden weten alsnog zijn behandeld en in de meeste gevallen 
gehonoreerd. Hierbij dient opgemerkt dat ook de rente (€ 4.300) verkregen uit 
het fonds is toegevoegd aan het budget om de overschrijding deels te 
compenseren. 

• Het aantal kleine aanvragen tot een bedrag van € 1.000, die volledig zijn 
gehonoreerd, bedroeg 74 (ongeveer de helft van het aantal dus) hiermee ging 
een bedrag van in totaal € 35.000 gemoeid.  

• Er waren 18 grotere aanvragen waaraan een bedrag van meer dan € 3.000 
werd bijgedragen. In totaal ging hier ongeveer € 100.000 naar toe. 

• De overige ca. € 40.000 is  besteed aan 42 middelgrote projecten die een 
bijdrage kregen van tussen de € 1.000 en € 3.000. 
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De gehonoreerde aanvragen vallen grofweg te verdelen in de volgende groepen 
aanvragers:  
 

Leefbaarheidsfonds 2009-2010       

Categorie Aantal % Bedrag % 

Dorpshuizen 2 1% €3.707  2% 

Cultuur 40 27% €93.381  44% 

Buurtvereniging 24 16% €13.128  6% 

Sportvereniging 34 23% €39.942  19% 

Ver. Dorpsbelangen 19 13% €25.532  12% 

Jeugd 13 9% €13.643  6% 

Overig 15 10% €20.560  10% 

Totaal 147 100% €209.893  100% 

 
Verdeling in percentage van aantal aanvragen: 
 
 

 
 

Verdeling percentage van totaal gehonoreerde bedrag: 
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• Meer dan een derde van het aantal aanvragen betrof dorps- en 
buurtactiviteiten. Cultuur nam met een aandeel van bijna een derde in het 
aantal aanvragen bijna de helft van het uitgekeerde budget voor zijn rekening. 
Opvallend is verder dat veel sportclubs met succes beroep hebben gedaan op 
het fonds, terwijl het fonds niet voor sport in strikte zin bedoeld was. 
Sportclubs zijn er blijkbaar goed in geslaagd om activiteiten te organiseren 
waarbij een relatie gelegd wordt tussen sport en leefbaarheid.  

 
• Opvallend is dat bijna de helft van de toegekende subsidie naar cultuur ging, 

verdeeld over nog geen derde van de aanvragen. Culturele activiteiten kunnen 
ook ‘duurder’ zijn dan andere activiteiten die beroep doen op het 
leefbaarheidsfonds omdat het vaak gaat om festivals en andere grootschalige 
activiteiten, die behalve de leefbaarheid ook een bijdrage leveren aan het 
cultuurtoeristisch profiel van de gemeente. 

• Tenslotte is er nog gekeken naar het zogenaamde ‘multiplier effect’, met andere 
woorden, de mate waarin elke bestede euro meer geld genereert. Dit was niet 
het doel van het leefbaarheidsfonds en moeilijk valt na te gaan of de bijdrage 
van het leefbaarheidsfonds noodzakelijk was om de rest van het bedrag bij 
elkaar te krijgen. Toch is het interessant om te weten of er van het 
leefbaarheidfonds een aanjagend effect kan zijn uitgegaan. Met de bijdrage van 
€ 210.000 is in totaal voor ongeveer € 360.000 aan projecten gerealiseerd. Dit 
kan worden uitgelegd als een multipliereffect van 170%. 

 
Enquête 
Ten behoeve van de evaluatie is een enquête gedaan onder aanvragers, waarbij zowel 
gehonoreerde als afgewezen aanvragers werden bevraagd. Er zijn 85 aanvragers 
aangeschreven, waarvan er 64 een enquêteformulier retourneerden. Vergeleken met 
andere, soortgelijke enquêtes is deze respons van meer dan 75% uitzonderlijk hoog. 
De vragenlijst en de verzamelde reacties vindt u in bijlage 1. 
 
Uit de enquête kunnen de volgende conclusies getrokken worden: 

• 95% geeft aan dat het leefbaarheidsfonds in het algemeen een goed initiatief is 
om leefbaarheid te verbeteren; 1% vindt dit niet; de rest geeft geen antwoord 

• Bijna 80% geeft aan dat de leefbaarheid is verbeterd door het 
leefbaarheidsfonds; 3% geeft aan van niet en de rest weet het niet 

• Van de aanvragers van wie een aanvraag is afgewezen geeft 60% aan dat de 
activiteit wel of op een andere wijze is doorgegaan 

• Twee-derde geeft aan dat de activiteit zonder subsidie niet mogelijk was 
geweest; 20% geeft aan dat de activiteit ook zonder subsidie mogelijk was 
geweest 

• Gezamenlijk geven de aanvragers aan dat zij naast het leefbaarheidsfonds een 
bedrag van €154.000 cofinanciering hebben ontvangen 

• Cofinanciering is afkomstig uit het (lokale) bedrijfsleven, de provincie en andere 
fondsen 

• Ongeveer 56% heeft voor 1 activiteit subsidie aangevraagd (gedurende de twee 
jaar dat het fonds is ingesteld); 13% voor 2 activiteiten; 9% voor 3 activiteiten. 
De rest (ca. 20%) voor meer activiteiten; voor een jaarprogramma of geeft 
geen antwoord op deze vraag. 

• De meest genoemde informatiebron over de subsidie is ’t Bokkeblad. Dit wordt 
door bijna 40% genoemd. Verder hebben aanvragers gehoord over het 
leefbaarheidsfonds via internet, buurtgenoten, andere verenigingen en 
contacten met de gemeente. 

• Ruim 90% noemt de informatie voor het indienen van een aanvraag duidelijk; 
5% vond dit niet duidelijk; de rest geeft geen antwoord. 

• Ongeveer 2/3e van de aanvragers heeft het speciale aanvraagformulier gebruikt 
dat aan de aanvragers ter beschikking is gesteld; andere aanvragers hebben 
een brief of mail gezonden. 

• Bijna 90% geeft aan dat eventuele vragen goed beantwoord zijn; de rest is 
daar neutraal in. Niemand geeft aan dat vragen niet goed beantwoord zijn 

• Bijna 90% vond de afwijzings- of toekenningsbrief duidelijk leesbaar; 1% vond 
dit niet leesbaar. 

• Ongeveer 80% is tevreden over de snelheid van afhandeling van de aanvraag; 
3% is dat niet. Overigens zijn alle aanvragen binnen de in de verordening 
gestelde termijn afgehandeld 
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Leefbaarheid in 2011 

Doordat er pas per 2012 een nieuw leefbaarheidsfonds kan worden ingesteld, ontstaat 
er een gat in de continuïteit van het fonds. Dit leidt tot verwarring bij burgers die 
organisaties die gebruik willen maken van het fonds. Het leidt tot subsidieaanvragen die 
moeten worden afgewezen, terwijl aan de andere kant juist onderkend wordt dat de 
activiteiten wel voorzien in een behoefte die de gemeente wil ondersteunen. Dit valt 
lastig uit te leggen. Daarom is uw raad voorgesteld om, naast het in de perspectiefwissel 
gestelde, nog voor 2011 een bedrag van € 30.000 beschikbaar te stellen uit het 
rekeningresultaat 2010 om in het resterende deel van 2011 op incidentele basis 
initiatieven die er komen uit de verschillende kernen met een (waarderings-) subsidie 
mogelijk te kunnen maken. Dit kan binnen de bestaande welzijnsverordening. 
 
Eindconclusie 
Concluderend kan gesteld worden dat de instelling van het leefbaarheidsfonds een 
succes is geweest, want de beoogde doelen werden bereikt, immers de middelen van 
het fonds zijn volledig aangewend om een groot aantal projecten en activiteiten te 
verwezenlijken op de in de doelstelling genoemde terreinen. Onderzoek onder 
aanvragers toont aan dat er grote behoefte bestaat aan een fonds als het 
leefbaarheidsfonds, een notie die wordt ondersteund vanuit de organisatie.  
Aanbevolen wordt om het leefbaarheidsfonds te continueren, zij het in gewijzigde vorm 
in overeenstemming met het in de perspectiefwissel gestelde en rekening houdend met 
de input uit de lopende gespreksronde met de dorpsverenigingen. Dit houdt in dat er 
voor het volgende begrotingsjaar een nieuwe verordening moet worden opgesteld en 
aan uw raad moet worden voorgelegd. Gezien de overuitputting van het fonds in 2009 
en 2010 en het beperkt beschikbare budget wordt daarnaast aanbevolen om 
toetsingscriteria in de verordening aan te scherpen en bepalingen op te nemen die het 
maximale bedrag per aanvrager in te perken. 
 
Het college van burgemeester en wethouders van de gemeente Slochteren, 
 
 
 
  C.L.H.B. Verstegen  , burgemeester. 
 
 
 
  C.C.W. van den Akker  , secretaris. 
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